
                                            P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  XX/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2012 
 
Miejsce posiedzenia:  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12.00 
 
Obecni radni na posiedzeniu sesji Rady: w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Nieobecny radny – Jarosław Bonus (zgodnie z załączoną lista obecności). 
 
Do punktu 1. 
 
Obrady sesji otworzył i stwierdził prawomocność obrad pan Zbigniew Chlubicki; 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki zwrócił się z zapytaniem czy są propozycje zmian porządku 
obrad. 
 
Pan Jan Połowianiuk – wnioskuję  o zdjęcie z porządku obrad punktu 6 – 
rozpatrzenie skargi – ze względu na to, iż moim zdaniem , jest niezgodny z 
obowiązującym prawem. 
 
Pan Połowianiuk – jeśli jest to stara skarga to my już ją rozpatrzyliśmy. 
 
Pan Połowianiuk odczytał wyrok WSA w Lublinie z 2009r w sprawie 
nierozstrzygnięcia sprawy. Głosowanie odbywało się w Gminie Bełżyce. Było tyle 
samo głosów  „za” co i „przeciw”. Oznaczało to, że skarga nie została 
rozstrzygnięta.  
 
Pan Jan Połowianiuk - tak czy inaczej, moim zdaniem, nie powinniśmy dzisiaj do 
tego podchodzić. Moja córka jest studentką III roku wydziału Prawa na 
Uniwersytecie Jagiellońskim. Wzięła ze sobą nasze dokumenty  (dot. skargi) na 
Uniwersytet. Pokazała te dokumenty panu profesorowi, który stwierdził, że Rada 
nie  może w taki sposób rozstrzygnąć tej sprawy. Pan profesor stwierdził, że muszą 
być dwa projekty uchwały. 
 
Pani Jolanta Nożyńska odczytała opinię. 
 
Pani Halina Bronka – nie otrzymaliśmy nowych materiałów ani projektów uchwał we 
sprawie tej skargi. Również jestem za tym aby tą sprawę zdjąć z porządku obrad. 
 
Głosowanie wniosku pana Połowianiuka: 
 
Głosowało 11 radnych. 
 
„Za” zdjęciem z porządku obrad głosowało 9 radnych; 
Od głosu wstrzymało się 2 osoby. 

 



 
Porządek obrad: 
2)Przyjęcie porządku obrad; 
3)Przyjęcie protokółu z obrad XIX sesji Rady Miejskiej; 
4)Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej 
5)Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta i gminy 
Barczewo za 2011r; 
6)Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, stanowiącej 
własność Gminy Barczewo; 
7)Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX(65)2011 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 30 maja 2011r w sprawie wprowadzenia nowego regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Barczewo; 
8)Projekt uchwały w sprawie określenia organizacji i trybu działania Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego w Gminie Barczewo oraz trybu powoływania jej 
członków; 
9)Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Warmińskiego 
Związku Gmin; 
10)Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2011r; 
11)Sprawozdanie z działalności Zakładu Budynków Komunalnych w Barczewie za 
2011r; 
12)Sprawozdanie za 2011r z działalności Spółek: 
- ZWIK; 
- ZUK; 
13)Sprawozdanie z działalności za II półrocze 2011r oraz przyjęcie planów 
działalności na 2012r stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie; 
14)Analiza wykorzystania funduszy sołeckich w 2011r; 
15)Interpelacje i zapytania radnych; 
16)Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
17)Odpowiedzi na bieżące zapytania; 
18)Sprawy różne i wolne wnioski; 
19)Zakończenie obrad sesji. 
 
Do punktu 2. 
 
Porządek został przyjęty przez radnych. 
 
Do punktu 3. 
 
Protokół z obrad XIX sesji Rady Miejskiej przyjęty został jednogłośnie. 
 
Do punktu 4. 
 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa za okres między sesjami Rady Miejskiej: 
 
-kamping Tumiany zajął III miejsce w ogłoszonym konkursie ogólnopolskim 
„Mister Camping”; 

 



-od 3 stycznia 2012 r głównym Prezesem firmy Tewes Bis jest pan Krzysztof 
Skowroński a pan Janusz jest Prezesem Seniorem; 
-odbyłem spotkanie z dyrektorem Departamentu Zarządzania Programami 
Operacyjnymi. Nie ukrywam, że lobbujemy przy naszym wniosku (rewitalizacja 
Ratusza, budynku Kościoła Ewangelickiego, Salonu Muzycznego); 
-brałem udział w wyjazdowym posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej. Odwiedziliśmy 
Czerwonkę gdzie przyglądaliśmy się budynkom socjalnym pobudowanym w tej 
miejscowości; 
-odbyło się spotkanie Komitetu Organizacyjnego Festiwalu im. Feliksa 
Nowowiejskiego; 
-odbyłem spotkanie  z dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie braku 
decyzji w stosunku do naszych wystąpień; 
-odbyłem spotkanie z dyrektorem Filharmonii Olsztyńskiej, który chciałby stworzyć 
taki klimat aby muzycy Filharmonii raz w roku dali koncert wyjazdowy na terenie 
naszej Gminy; 
-jest opinia w sprawie Spółki ZEC. Nie ukrywam, że pójdziemy w kierunku likwidacji 
Spółki ZEC; 
-dopinamy temat  budowy zbiorników w Łęgajnach i Skajbotach; 
-odbyło się posiedzenie Warmińskiego Związku Gmin. Gminy pozytywnie 
zaopiniowały koncepcję budowy schroniska dla zwierząt; 
-poddaliśmy pod ocenę pracę naszych szkół; 
-wziąłem udział w podsumowaniu pracy Zakładu Budynków Komunalnych ze 
Wspólnotami; 
-Ruszajny oficjalnie oddały do użytku świetlicę wiejską ; 
-ZGWM spotkał się z senatorami i posłami w sprawie  zmian karty nauczyciela; 
-bardzo dokładnie w tym roku będzie rozdzielona praca między podmioty 
sprzątające i koszące w naszym mieście; 
-odbyło się podsumowanie kontroli w MOPS, która wypadła na szóstkę. 
-wystąpimy do Starostwa Powiatowego w Olsztynie aby w trym roku wzięło pod 
uwagę barczewski komisariat policji w podobny sposób jak to uczynili z 
komisariatem w Biskupcu i Olsztynku. Komisariaty te dzięki wsparciu starostwa 
otrzymały nowe samochody. 
 
Do punktu 5. 
 
Komendant Komisariatu Policji w Barczewie przedstawił sprawozdanie za 2011r ze 
stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta i gminy Barczewo. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pani Halina Bronka – stwierdzić muszę, że dzisiejsza informacja podoba mi się i 
bardzo różni się od tej, którą poprzedni komendant przedstawił w ubiegłym roku. 
Uważam, że ta informacja jest rzetelna i szczera. Uważam, że monitoring bardzo by 
się przydał w Waszej pracy. Stwierdzić jednak muszę, że w dalszym ciągu brak jest 
nadzoru nad przystankiem przy sklepie DANUSIA. Bardzo źle wyglądają również 
powroty młodzieży z imprez na amfiteatrze. Proszę zwrócić na to uwagę. 
 
Pan Jan Połowianiuk – czy liczba przestępstw spada? 
 

 



Komendant Komisariatu Policji -  od 2 lat liczba przestępstw na terenie miasta i 
gminy Barczewo spada, natomiast na Purdzie pozostaje na ubiegłorocznym 
poziomie. 
 
Pan Edward Maciejewski – pan Komendant powiedział, że są dwa wakaty. 
Dlaczego? 
 
Komendant – policjanci przyjmowani są cały czas, ale będą kierowani na EURO. 
Myślę, że po EURO to się unormuje. 
 
Pan Mariusz Dowgiałło – Komendant OSP – przedstawił sprawozdanie z pracy 
OSP za 2011r. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Zbigniew Cipior przedstawił sprawozdanie z pracy Straży Miejskiej. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Do punktu 6. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik 
kierownik Wydziału GNIR. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 9 radnych. 
 
Pan Jan Suliński – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła wniosek pana Sulińskiego. 
 
Rada  Miejska  jednogłośnie (9) podjęła: 
 
                                               U C H W A Ł Ę  nr  XX(123)2012 
w sprawie nadania nazwy  drodze wewnętrznej, stanowiącej własność Gminy 
Barczewo. 
 
Do punktu 7. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska – dyrektor 
MZOIZ. 
 
Pan Tomasz Michałowski – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – również Komisja Regulaminowa pozytywnie opiniuje 
projekt tej uchwały. 
 

 



Na sali obecnych jest 11 radnych. 
 
Pan Jan Suliński – wnioskuję o nie odczytywanie treści uchwały. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli propozycję pana Sulińskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (11)  podjęła: 
 
 
                                               U C H W A Ł Ę  nr  XX(124)2012 
w sprawie zmiany uchwały nr IX(65)2011 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 30 
maja 2011r w sprawie wprowadzenia nowego regulaminu udzielania pomocy 
materialnej  o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 
Barczewo. 
 
Do punktu 8. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Andrzej Moszczyński – 
Przewodniczący Komisji Regulaminowej, która zajmowała się tą uchwałą. 
 
Pan Moszczyński zaproponował aby nie odczytywać projektu uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych. 
 
Radni jednogłośnie (11) przyjęli wniosek . 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (11)  podjęła: 
 
                                                  UCHWAŁĘ nr  XX(125)2012 
w sprawie określenia   organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego w Gminie Barczewo oraz trybu powoływania jej członków. 
 
Do punktu 9. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Andrzej Moszczyński – 
przewodniczący Komisji Regulaminowej. 
 
Pan Moszczyński zaproponował aby nie odczytywać treści uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli propozycję pana Moszczyńskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
 
                                                  UCHWAŁĘ  nr  XX(126)2012 
w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Warmińskiego Związku Gmin. 

 



Do punktu 10. 
 
Sprawozdanie z działalności Gminnej komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2011r przedstawił pan Jarosław Złotkowski – Pełnomocnik 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Rada Miejska  przyjęła sprawozdanie przedstawione przez pana Złotkowskiego; 
 
Do punktu 11. 
 
Zakład Budynków Komunalnych przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności 
za 2011r. Sprawozdanie przedstawione zostało w formie multimedialnej i 
papierowej. Wersja papierowa stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pani Halina Bronka – na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady pani Dyrektor 
Jasińska dostała pochwałę za menadżerskie zarządzanie Zakładem. 
 
Pan Edward Maciejewski – prezentacja jest przygotowana profesjonalnie. Nasze 
miasto bardzo się zmieniło od kiedy zarządzanie tym Zakładem objęła pani 
Jasińska przy współdziałaniu z Burmistrzem Barczewa. Otrzymałem upoważnienie 
od Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych aby  podziękować pani 
dyrektor za wzorową współpracę z naszą Komisją. 
 
Pan Lech Nitkowski – dziś już chyba nikt nie ma wątpliwości kto ma się zajmować 
w naszym mieście zielenią. Ale nie tylko w mieście. Będziemy z pracami takimi 
wchodzili na wsie, szczególnie na place zabaw. Chciałem również powiedzieć, że 
to ta Rada podjęła decyzję o wysokości dofinansowania przekazywanego 
Wspólnotom. To są duże kwoty, ale to się opłaca. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – dzięki ZBK Łęgajny też się bardzo zmieniły na plus. 
 
Do punktu 12. 
 
Pan Jacek Kasprzak – Prezes ZWIK – przedstawił sprawozdanie z działalności 
ZWIK. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do  protokółu. 
 
Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę Miejską. 
 
 
Pan Leszek Polak – Prezes ZUK – przedstawił sprawozdanie z działalności Spółki 
ZUK za okres 2011 r. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pani Halina Bronka – majątek rośnie w ZUK w tempie. Pamiętam z czym Spółka 
zaczynała. Dokonania Spółki są  ogromne. Pan tworzył majątek tej Spółki. 
Zauważyłam, że kosze do selektywnej zbiórki są często przepełnione. Proszę o 
ustawienie większej ilości tych koszy.  

 



Nowe śmieciarki jest to trafiony zakup ale sprzątanie ulic w godzinach pracy mija 
się z celem, ponieważ na jezdni stoją samochody a śmieciarka tylko obmiecie 
wokół samochodów a śmieci pozostają pod samochodami. Jak po godzinach pracy 
samochód odjeżdża to śmieci zaczynają fruwać po ulicy. Inne miasta wprowadziły 
taką praktykę, że ogłaszają, którego dnia będzie sprzątana która strona ulicy i 
wówczas nie są tam stawiane samochody i można posprzątać bardzo dokładnie. 
Czy korzysta pan z pracowników kierowanych przez Urząd Pracy? 
Czy pan odpowiada za czystość w całym mieście? 
Czy odpowiada pan za stan śmietników? 
Jaki był stan pana majątku w momencie utworzenia Spółki? 
 
Pan Leszek Polak – wartość majątku bardzo wzrosła. Zakupiliśmy z pomocą 
budżetu Gminy bardzo dużo nowego sprzętu. Jeśli chodzi o pojemniki do 
selektywnej zbiórki odpadów to mamy ich 153 sztuki. Wywozimy je co 2 tygodnie. 
Będziemy pracowali nad zwiększeniem miejsc, w których można ustawić takie 
pojemniki. Jeżeli chodzi o pracowników zatrudnionych w ramach prac publicznych 
– to takich pracowników nie mieliśmy. Korzystamy z  pomocy osadzonych w 
Zakładzie Karnym. Nie odpowiadamy za czystość w całym mieście. 
 
Pan Edward Maciejewski: 
Czy istnieje obowiązek wystawiania pojemników przed posesję czy może być na 
posesji z łatwym do niego dostępem tak aby pracownicy wywożący nieczystości nie 
mieli problemu z opróżnieniem tego pojemnika? 
 
Pan Leszek Polak – do pojemnika ma być dobry dostęp. 
 
Pan Lech Nitkowski – ten rok będzie ciężki dla Spółki oraz dla Gminy. Musimy 
wiedzieć co zrobić aby wywóz śmieci nie wyjechał nam z Gminy. Duże firmy z 
wielkim kapitałem próbują wchodzić na małe rynki. Chcielibyśmy aby nasz podmiot 
został na naszym terenie. 
 
Do punktu 13. 
 
Pani Alina Jakończuk  - proponuję aby naszymi planami zająć się na wspólnych 
Komisjach a dziś zająć się tylko Komisją Rewizyjną. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych. 
 
„Za” wnioskiem pani Jakończuk głosowało 10 radnych 
1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Pani Teresa Lutarewicz przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji 
Rewizyjnej oraz przedstawiła  plan pracy tej Komisji na 2012 rok. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych. 
 
Rada Miejska 9 głosami „za” podjęła: 
 

 



                                            UCHWAŁĘ  nr  XX(127)2012 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie na 2012 rok. 
 
Do punktu 14. 
 
Analizę wykorzystania funduszy sołeckich przez poszczególne Sołectwa 
przedstawił Zastępca Burmistrza Barczewa pan Dariusz Jasiński. 
 
Radni przyjęli przedstawioną informację. 
 
Do punktu 15. 
 
Pani Teresa Lutarewicz – w imieniu swoim, Sołtysa oraz mieszkańców Ruszajn 
chciałam podziękować Gminie oraz pani Jasińskiej za piękną świetlicę w 
Ruszajnach, która już działa w 100%. 
 
Pani Halina Bronka – cieszymy się tym, że pięknie wygląda zrewitalizowana część 
Starego Miasta ale mieszkańcy mówią, że jest zbyt widno i czy nie można wyłączyć 
co drugiej lampy. 
Proszę o pomoc przy wyremontowaniu drogi z Pról do Starych Włók. 
 
Pan Edward Maciejewski – byliśmy z Komisją na tej drodze 12 stycznia 2012r. Jej 
stan jest taki, że są takie odcinki przez które nie przejedzie ani bus ani autobus. 
Srodki z tej drogi w ubiegłym roku przerzuciliśmy na remont drogi do Bogdan ale w 
tym roku jest 40 tysięcy na remont tej drogi. 
 
Pan Jan Suliński – gdyby dobrze zakręcił się radny i sołtys to te 40 tysięcy by 
wystarczyło na tą drogę. 
 
Pani Teresa Lutarewicz – drogę zrobić trzeba ale mowy nie ma aby tam pojechał 
autobus po dzieci. Ta droga była równana za pana Jasińskiego ale to jest dobrze do 
pierwszej ulewy. Nad tą drogą trzeba się poważnie zastanowić; 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – w jaki sposób będzie naprawiona ulica Kwiatowa w 
Wójtowie? 
 
Pan Andrzej Moszczyński – czy i kiedy będzie naprawiona ulica Ogrodowa w 
Łęgajnach? 
 
Do punktu 16. 
 
Sołtys Wójtowa: 
-dziś pan Kruczyk wybiera się na ulicę Migdałową. Tam nie można wyjechać. 
 
Sołtys Wipsowa: 
-bardzo proszę założyć oświetlenie przy kościele w Wipsowie. 
 

 



Do punktu 17. 
 
L.Nitkowski – dla pana Chlubickiego – drogi nie widziałem, jak zobaczę  to 
odpowiem, podobnie Kaplityny i Łęgajny; 
 
Dla pani Haliny – wyłączenie co drugiej lampy na Starym Mieście – opświetlenie te 
jest tak zaplanowane i spięte ze sobą. 
 
Pan Nitkowski podziękował  Ruszjnom za pamięć. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – świetlice są bardzo potrzebne i uważam, że każda 
miejscowość w Gminie powinna mieć świetlicę. 
 
Do punktu 18. 
 
Pan Jan Suliński – wcześniej drogę ze Starych Włók do Pról naprawiało 
Nadleśnictwo Wipsowo. Czy nie mogą tego zrobić i teraz. 
 
Pan Dariusz Jasiński – w miesiącu październiku 2011r właśnie robiło naprawę tej 
drogi Nadleśnictwo Wipsowo. 
 
Pan Lech Nitkowski -  jak ta droga nie zostanie ustabilizowana porządnym 
materiałem to nic z tego nie będzie. Tam są nieuregulowane stosunki wodne. 
 
Do punktu 19. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że zrealizowany został porządek obrad 
XX/2012 sesji Rady Miejskiej w Barczewie – w związku z czym zamykam 
posiedzenie dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Protokółowała: 
B.Kwapis                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                            Zbigniew Chlubicki 
 
 
 
 
 
 
 
                            
 
 
 
 

 


